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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Funktionshinderrådet 

2023-03-13  

Tid  Klockan 13.15 – 15.55  

Paus Klockan 14.45 – 15.10  

Plats 
 

Öresten, Kommunhuset, Kinna 

 

 

Ledamöter Anna-Lena Gunnarson Ordförande  

 Magnus Lilliecrona Vice ordförande  

 Janåke Sjöquist FRM  

 Inger Caudwell FUB  

 Boine Johansson HRF  

 Kicki Staffas NEURO  

 Gertrud Sjödin RMF  

 Marita Johansson SRF  

    

Övriga deltagare  Ej tjänstgörande ersättare  

 Bo Lindell FUB  

 Lis-Britt Arvidsson NEURO  

 
Tjänstpersoner  

Nicklas Löfström Sekreterare    

Elisabeth Kroon tjf socialchef   

Svante Dahlqvist VD MBAB   

Elina Kroksjö Utvecklingsledare §§ 1-7  

Evelina Nekby Utvecklingsledare §§ 1-7  

Katja Drugge Förvaltare § 7  

Emelie Roland Administratör § 8  
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Utses att justera Kicki Staffas   

  

Underskrifter   

 

Sekreterare   

Nicklas Löfström §§ 1-9, 2023-03-22 

Ordförande 

Anna-Lena Gunnarson  

 

                    Justerande  

Kicki Staffas 
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Innehållsförteckning  

Presentationsrunda § 1  

Fastställande av ärendelista § 2  

Föregående mötesprotokoll § 3  

Remiss gällande Hållbarhetsprogrammet § 4  

PARA-hittaut § 5  

MBAB § 6  

Tillgänglighetsanpassad badplats § 7  

Strandrullstolar § 8  

Övriga frågor § 9  
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§ 1 

Presentationsrunda 

 
Dagens sammanträde är det första i den nya konstellationen och en 
presentationsrunda genomförs. 
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§ 2 

Fastställande av ärendelista 

 
Följande ärende tillförs ärendelistan 
 

• Övriga frågor 
 
Ärendelistan godkänns. 
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§ 3 

Föregående mötesprotokoll 

 
Föregående mötesprotokoll redovisades och läggs till handlingarna. 
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§ 4  

Remiss gällande Hållbarhetsprogrammet 

 
Enligt Budget för Marks kommun 2022-2023 ska ett styrdokument för 
kommunens arbete mot målen i Agenda 2030 antas under 2022. Ett förslag 
på Hållbarhetsprogram togs fram och skickades på remiss av 
kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-04-20. Efter remissrundan har till 
Hållbarhetsprogrammet under hösten 2022 i stor omfattning omarbetats, 
därför föreslår att programmet återigen skickas på remiss till nämnder, 
styrelser och råd. 
 
Funktionsrätt Mark har gjort en skrivelse, se nedan; 
 
”Funktionsrätt Mark har beretts tillfälle att yttra oss över Hållbarhetsprogram 
Mark 2030 
 
Tyvärr har vi varken tids- eller resursmässiga möjligheter att ta oss an hela 
programmet utan vi har koncentrerat oss på avsnittet Temaområde: 
Jämlikhet och inkluderande kommun. 
 
Vi anser det är positivt att kommunen verkar för program av den här 
digniteten. Dessutom är det bra att involvera många i framtagande av denna 
typ av program. Men ett program blir enbart en pappersprodukt om man inte 
gör ”verkstad” av det. 
 
I det temaområde som vi behandlar så kan vi konstatera att det innehåller 
många fina ord som vi verkligen ser som ett rättesnöre i arbetet för jämlikhet 
och inkludering. Redan i inledningens andra stycke saknar vi en utveckling av 
texten som förklarar ”Vilket innebär att…”. Vidare står det i texten ”där ingen 
lämnas utanför behöver vi arbeta tillsammans för att säkerställa mänskliga 
rättigheter” Här saknar vi hur kommunen kommer att arbeta för att nå fram. 
 
Vi ställer upp i arbetet för jämlikhet och inkludering men för att kunna ge den 
speciella kunskap som våra medlemmar med funktionsvariation har så måste 
kommunen hjälpa oss. För att nå jämlikhet så måste samhället ibland agera 
prioriterande som en del kan kalla ojämställt. Men redan idag är det ett 
ojämställt samhälle där vi med små eller inga samhällsbidrag ska försöka 
bidra på vårt sätt. 
 
Vi saknar även att kommunen trycker hårdare på att uppnå FN:s konvention 
om rättigheter för personer med funktionsnedsättning. 
 
Slutligen anser vi att det tydligt ska framgå att programmet följs upp och 
genomförda åtgärder utvärderas.” 
 
Ordförande frågar om informationen kan noteras och finner att så sker. 
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§ 5  

PARA-hittaut 

 
Utvecklingsledare Elina Kroksjö presenterar Hittaut med hjälp av en 
PowerPoint. Hittaut är ett friskvårdsprojekt. Svenska Orienteringsförbundet 
(SOFT) har för år 2023 skapat ett pilotprojekt där fokus är på tillgänglighet. 
Se bilaga ”Presentation för funktionshinderrådet”. 
 
Elina Kroksjö svarar på frågor från rådet. 
 
Ordförande frågar om informationen kan noteras och finner att så sker. 
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§ 6  

MBAB 

 
VD Svante Dahlqvist föredrar ärendet och svarar på frågor. 
 
MBAB-gruppen har varit vilande i något år på grund av olika anledningar, så 
som Coronapandemin. Gruppen syfte är att i tidigt skede kunna ge input i 
kommande byggen sett utifrån ett tillgänglighetsperspektiv. 
MBAB-gruppen består av medlemmarna; Kicki Staffas, Lis-Britt Arvidsson, 
Marita Johansson och från kommunen Kerstin Säthil. 
 
Tillgänglighetsanpassning diskuteras och en önskan från rådet är att bli 
involverade i så tidigt skede som möjligt, MBAB-gruppen kommer att ihop 
med MBAB ha frekventa möten mellan KFRs sammanträden. 
 
Ordförande frågar om informationen kan noteras och finner att så sker. 
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§ 7  

Tillgänglighetsanpassad badplats 

 
Utredningsledare Evelina Nekby och förvaltare Katja Drugge föredrar ärendet 
och svarar på frågor. 
 
En arbetsgrupp genomförde en inventering av Mostrand, därefter 
presenterades en kostnadskalkyl bestående av bland annat ramp. I cafét som 
finns beläget vid badplatsen finns möjligheten att låna rullstol för bad.  
 
Marken ägs av kommunen och badplatsen av kultur- och fritidsnämnden. Idag 
finns det en ekonomi om 1,2 miljoner kronor. 
 
Planen är att anlägga en stig för att öka tillgängligheten. En önskan är att få 
representanter från KFR för att inkomma med synpunkter och tankar. Rådet 
föreslår att Marita Johansson, Lis-Britt Arvidsson och Kicki Staffas utgör 
arbetsgrupp för detta projekt. 
 
Ordförande frågar om informationen kan noteras och finner att så sker. 
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§ 8  

Strandrullstolar 

 
Kultur/fritid admin Emelie Roland föredrar ärendet och svarar på frågor. 
Bokning sker via Sätila sportklubb. Aktuella stolar är möjliga att köra i sand 
varav ingen speciell brygga behövs. 
 
Ordförande frågar om informationen kan noteras och finner att så sker. 
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§ 9  

Övriga frågor 

 
- Tillgänglighetsdag nästa år (2024) på kunskapens hus, kan ni hjälpa 

till? 
 
KFR har inte ekonomisk kapacitet att stå för detta själva och undrar 
om kommunen har någon möjlighet att hjälpa till och finansiera 
tillgänglighetsdag.  
 
KFR kommer att sammanställa underlag och presentera detta. 

 
- Filmvisning 

 
Markarbete pågår är namnet på filmen. KFR har en önskan om att visa 
filmen för politiker, exempelvis på fullmäktige. 
 

- RSMH + andra föreningar behöver kassörshjälp 

 

Idag är det sju föreningar som är aktiva. Bokföring är ett område som 

inte behärskas fullt ut och därav finns frågan om kassörshjälp. En 

lösning som lyfts är om föreningarna kan hjälpas åt men rådande 

belastning ihop med funktionshinder är detta inte möjligt.  

- Studiebesök på Kaskad. 
 
KFR lyfter att en lång lista på klagomål finns. Innan rådet tar ställning 
till klagomålen önskar de ett studiebesök på Kaskad för att utröna vilka 
klagomål som är berättigade och vilka som inte är. Rådet kommer att 
göra en framställan angående studiebesök. 

 
- Hemtjänstindex 
 

Ett index finns gällande hemtjänst. Enligt FMR så placerades Marks 
kommun sig på plats 95, där bra är mellan 1 – 45. En önskan är 
omsorgsnämndens medverkan i frågan. 

 
- Färdtjänst 
 

Det finns en problematik med färdtjänsten. KFR tycker att Västtrafik är 
undermåliga och ett samarbete med Borås Stad är att föredra. 
 
Diverse problem med färdtjänsten lyfts och diskuteras. Tills nästa 
sammanträde önskas tjänstemän som kan svara på frågor gällande 
färdtjänsten. 
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- Utbildningsdag 
 

Enligt riktlinjerna står det ersättning för en halvdags utbildning. Rådet 
kommer tills nästa sammanträde att presentera förslag på önskad 
utbildning. 

 
- Matleveranser 
 

Hur fungerar det? Finns det någon utvärdering gällande detta? Coop 
Borås är ansvariga för matleveranserna. Det tar lång tid för hemtjänst 
personalen att göra matbeställingar. Bland annat diskuteras 
Malmsäter. Omsorgsnämndens medverkan önskas i frågorna hur 
förändringarna av utförandet av matleveranser till brukare påverkat 
brukare och personal samt om en uppföljning gällande funktionaliteten 
planerats. 

 
- Sammanträdesplan  

 
2 maj – Strömsalen 
4 september – Öresten 
13 november - Strömsalen 
 

 
 
Ordförande frågar om informationen kan noteras och finner att så sker. 
 

 
 


